
PROTOKÓŁ Nr XX/2020 
z sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 14 maja 2020 r. 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz otworzył o godzinie 1210 obrady XX sesji Rady 
Gminy Skąpe. Przywitał zebranych radnych, Wójta Zbigniewa Wocha oraz pracownika Urzędu 
Gminy. Stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych jest 12 osób (nieobecni: radny Tomasz 
Roskowiński, radny Krzysztof Niemyt, radny Bartosz Derejczyk lista obecności w załączeniu), 
więc podjęte uchwały będą miały moc obowiązującą.  
Następnie przedstawił porządek obrad, do którego nie wniesiono zmian i który przedstawia się 
następująco: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2020 rok, 
b) udzielenia pomocy rzeczowej dla Gminy Sadki, 
c) przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości przedsiębiorcom, 

których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 
negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19, 

d) nadania nazwy ulicy, 
e) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 

zbywanego na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym, 
f) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu oraz na odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia umowy, 
g) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu oraz na odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia umowy, 
h) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości stanowiącej własność Skarbu 

Państwa, 
i) wykazu kąpielisk na terenie Gminy Skąpe w 2020 roku, 
j) określenia sezonu kąpielowego w 2020 roku na terenie Gminy Skąpe, 
k) o zmianie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Analiza stanu gospodarki odpadami za 2019 r.   
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Przyjęcie protokołu XIX sesji Rady Gminy Skąpe. 
9. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2 
a) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2020 rok. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XX/153/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

b) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Gminy Sadki. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XX/154/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 
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c) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości przedsiębiorcom, 
których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 
konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XX/155/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

d) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie nadania nazwy ulicy. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XX/156/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

e) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 
zbywanego na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XX/157/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

f) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu oraz na odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umowy. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XX/158/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

g) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu oraz na odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umowy. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XX/159/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

h) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości stanowiącej własność Skarbu 
Państwa. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XX/160/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

i) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Skąpe w 2020 roku. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XX/161/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 
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j) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie określenia sezonu kąpielowego w 2020 roku na terenie Gminy Skąpe. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XX/162/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

k) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
o zmianie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na temat 
ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XX/163/2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 
 
Ad. 3 
 Rany Piotr Olszewski w imieniu mieszkańców Darnawy i Niekarzyna podziękował 
radnej powiatowej Alicji Hoppen-Anyszko oraz pracownikom starostwa powiatowego 
w Świebodzinie za wyrównanie drogi powiatowej Darnawa-Niekarzyn. Następnie w imieniu 
mieszkańca Radoszyna poprosił o wykoszenie dojazdu do byłej stacji PKP w Radoszynie.  
 
Radny Andrzej Kałużny opuścił posiedzenie o godz. 1245. 
 
Ad. 4 
 Brak zapytań. 
 
Ad. 5 
 Odnosząc się do przekazanego radnym  sprawozdania z realizacji działań w okresie 
międzysesyjnym Wójt poinformował, że: 

1. Opóźnienie w realizacji I etapu przebudowy Szkoły Podstawowej w Międzylesiu w żaden 

sposób nie wpłynie na wykonanie II etapu, dla którego przetarg się już odbył i trwa ocena 

złożonych ofert.  

2. W dniu dzisiejszym Wójt podpisał porozumienie ze Starostwem Powiatowym 

w Świebodzinie na budowę chodników w Ołoboku i Podłej Górze i być może w przyszłym 

tygodniu uda się ogłosić przetargi na te roboty. Co do budowy chodnika w Węgrzynicach 

do podpisania porozumienia brakuje dokumentu przekazującego prawa autorskie do 

dokumentacji technicznej naszej gminie. Jest to niezbędne dla wykorzystania jej w celu 

ogłoszenia przetargu. Temat sfinalizowany zostanie w najbliższym czasie. 

3. Przebudowa drogi dojazdowej do ośrodków wypoczynkowych w Niesulicach – po 

wykonaniu dokumentacji okazało się, że koszt inwestycji wyniesie około 800 tys. zł. 

W związku z powyższym wystąpiliśmy do Lasów Państwowych o zwiększenie 

dofinansowania i w budżecie gminy także dokonaliśmy zwiększenia środków z 200 tys. zł 

do 350 tys. zł. W ostatnim czasie Wójt uzyskał informację o przystąpieniu Lasów 

Państwowych do inwestycji. Podziękował za wsparcie Dyrektorowi LP w Zielonej Górze 

a także Nadleśniczemu Nadleśnictwa Świebodzin. Obecnie przygotowujemy porozumienie 

i po jego podpisaniu wyłonimy wykonawcę inwestycji.  Wójt ma nadzieję, że za kwotę 700 

tys. zł da się przeprowadzić inwestycję.  

4. W dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków 

w Zielonej Górze, poświęcone zmianie systemu grzewczego w budynku szkoły 

w Niekarzynie. Przy okazji poruszony został temat poszycia dachowego w kościele 

w Węgrzynicach oraz cmentarza w Podłej Górze.  
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5. Wójt wspomniał o budowie sklepu wielkopowierzchniowego w Ołoboku. Postęp prac może 

wskazywać, że za 2-3 miesiące sklep zostanie otwarty. 

6. W ramach projektu „Zdalna szkoła” gmina przystąpiła do zakupu 61 szt. tabletów dla 

uczniów naszych szkół. Przymierzamy się do kolejnej edycji programu i zakupu 18-20 

laptopów. Po zakończeniu nauki zdalnej sprzęt zostanie przekazany do użytkowania 

szkołom. 

7. Wójt wspomniał, że zawarta została umowa na opracowanie dokumentacji technicznej dla 

modernizacji stacji uzdatniania wody w Kalinowie wraz z przesyłem do Niesulic. Jest to 

zadanie duże i bardzo istotne dla tamtej części gminy szczególnie w okresie letnim.  

8. Na zakończenie Wójt poinformował, że pod koniec kwietnia do urzędu wpłynął odpis wyroku 

WSA w Warszawie dot. skargi gminy na decyzję MEN i opinię LKO w sprawie 

przekształcenia Szkoły Podstawowej w Niekarzynie w Szkołę Podstawową w Radoszynie. 

Niniejszy wyrok w sensie prawnym nie ma już znaczenia, ponieważ dzięki Wojewodzie 

Lubuskiemu nowa uchwała Rady Gminy uzyskała pozytywną opinię i od września uczniowie 

Szkoła Podstawowa w Niekarzynie będą uczyli się w budynku szkoły w Radoszynie. 

Niemniej jednak w rzeczonym wyroku sąd podzielił argumenty gminy i wykazał 

niedoskonałości negatywnych opinii. Sąd nie miał kompetencji do podjęcia decyzji tylko 

ocenił decyzje podejmowane przez organy. Wyrok sądu daje satysfakcję i utwierdza w 

przekonaniu, że podjęta przez gminę decyzja jest dobra z punktu widzenia dzieci, a także 

z punktu prawnego działania gminy.  

Ad. 6 
W punkcie dotyczącym analizy stanu gospodarki odpadami w gminie w 2019 r. Wójt 

poinformował, że w przeciwieństwie do analiz sprzed lat, ta bieżąca nie zawiera informacji nt. 
odzysku surowców, ponieważ ogólnopolska Baza Gospodarki Odpadami nie zafunkcjonowała 
i przedsiębiorcy nie złożyli stosowanych sprawozdań.  Do tych danych powrócimy w miesiącu 
wrześniu lub październiku. 
W 2019 roku na terenie gminy systemem objętych było: 
- 1165 nieruchomości jednorodzinnych z czego 55 % wybrało system zmieszany, 
- 25 bloków w tym 378 lokali z czego 67% wybrało system zmieszany, 
- 86 domków letniskowych z czego 44% wybrało system zmieszany . 
W 2019 r. obowiązywały u nas stawki 13 zł od osoby za odpady segregowane i 18 zł od osoby 
za niesegregowane.   
O wielu lat polityka śmieciowa była dość istotną w gminach. Nas na szczęście ominęły kłopoty, 
których doświadczyły inne gminy. Dzisiaj mamy najniższą stawkę w powiecie, a usługi wydają 
się być świadczone na dobrym poziomie.  
5 maja br. podpisaliśmy umowę z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej na realizację zadania polegającego na usuwaniu odpadów z folii rolniczych, siatki 
i sznurka do owijania balotów, opakowań po nawozach i typu Big Bag. 
Na zakończenie Wójt dodał, że po przestoju spowodowanym pandemią, PSZOK w Skąpem 
zaczyna znowu działać w ustalonych wcześniej dniach i godzinach. 
 
Ad. 7 
 Nikt nie zabrał głosu. 
 
Ad. 8 
 Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zapytał czy do przesłanego radnym projektu 
protokołu z XIX sesji ktoś chciałby wnieść zmiany. Ponieważ zmian nie zgłoszono, 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W wyniku głosowania protokół został przyjęty 
jednogłośnie (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
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Ad. 9 
 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz 
przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych w terminie przedłużonym do 
31 maja i zamknął XX sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 1315. 
 
 
        Przewodniczący Rady Gminy 
 
         Mariusz Kuźmicz 

Protokołowała: Ilona Zalisz 
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